
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

   

 

Dagsorden til møde 

Den 4. marts 2025 kl. 17.00-19.30 på Kæret     
 

MØDEDELTAGERE  

Anne Marie Asperup (SB formand, 

Kæret) 

Astrid Allin (Kølholm) 

Kristine Funch Holdgaard (Kæret) 

Maria Silkjær (Kølholm) 

Jan Lykke, (foreningen DiNa) 

 

Medarbejder repræsentanter: 

Melina Neergaard Olsen (Kæret) 

Rune Tao Schumann (Kølholm) 

 

Ledelse: 

Anders Scott Rohde (skoleleder) 

Tina Hedensted (adm. Leder) 

 

Afbud: 

 

 

 

 

 

 Dagsorden 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat 

 

Referat og dagsorden godkendt. 

 

 

Sag nr. 2  Orientering/meddelelser 

 

Personalesituationen: 

 

Pr. 17.02.25 er der ansat ny sekretær på Kølholm 

Pr. 01.04.25 er der ansat ny pædagog på 37 timer på Kæret. 
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Orientering fra afdelingerne: 

 

Kølholm: 

Der har været afholdt fastelavn. 

I dette skoleår er der arbejdet med at få etableret en pigeklub, som mødes en 

gang om måneden. Der er stor tilslutning fra indskoling og mellemtrin og i dag 

har yoga været på programmet. 

Onsdag i næste uge afvikles pædagogisk aften for alle medarbejdere. Hans 

Kastberg kommer og laver et Studio lll opfølgningskursus, som omhandler low 

arousel og magtanvendelser. 

 

Kæret: 

Her har der også været afholdt fastelavn. 

På næste fredag afholdes der gallafest på Grydemoseskolen, hvor Kæret 

sender 9 elever plus voksne afsted 

Årets sidste hockeystævne ud af 4 afvikles også i næste uge. 

Der har været afholdt pædagogisk lørdag med oplæg om Seksuel vejledning 

for Kæret målgruppe. Dagen var arrangeret af skolens Seksuel udvalg, som 

også er i gang med at udfærdige en seksuel politik for hele Kærholm.   

Torsdag i næste uge er der ligeledes pædagogisk aften for Kærets personale 

med Hans Kastberg, som får samme Studio lll opfølgningskursus. 

 

 

Orientering fra ledelsen: 

 

Budget 2024. 

 
Årsregnskabet for 2024 er opgjort, men ikke politisk godkendt endnu. 

 

Kæret kommer ud med et overskud på kr. 56.000,- 
Kølholm kommer ud med et overskud på kr. 260.000,- 

 

Økonomi for 2025 kendes når elevtallene for skoleåret 25/26 er på plads. 

 

Anders orienterede om, at det er besluttet at sommerferie SFO på Kølholm i 

ugerne 29 + 30 i år forventes at komme til at være fælles på Kæret. Børnene 

vil have eget lokale som deres base og personale fra Kølholm vil følge med. 

Det vil blive aktuelt hvis vi ved at samle børnene på en afdeling kan udnytte 

personaleressourcerne bedre især i ydertimerne.  

 

 

Sag nr. 3  Orientering om vedtagelse af ny økonomisktildelingsmodel i 

Frederikssund 

Byrådet besluttede på møde den 26. februar 2025 den nye økonomiske 

tildelingsmodel der tidligere var besluttet i Udvalget for Skole, Klub og SFO.  

 

Anders orienterede kort om den nye økonomi model, som træder i kraft 

pr.01.08.25.  
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I første omgang har det ingen betydning for det budget der tildeles Kærholm 

da det er afhængigt af en takst pr. elev. Men princippet i modellen er, at der 

flyttes penge fra den centrale pulje til specialundervisning ud til 

almenskolerne, som så får en del af betalingsansvaret for børn visiteret til 

specialtilbud (Kæret undtaget). 

 

Skolebestyrelsen udtrykte bekymring om skolerne så fremover selv kan 

hjemtage elever fra specialtilbud. Anders fortalte at procedure omkring 

almenskolernes deltagelse i proces omkring re-visitationerne ikke er afklaret. 

Men når distriktsskolerne får en del af betalingsansvaret så vil de nok følge op 

på elevens skoleplacering. Der er i en opsamling på høringssvar beskrevet at 

udgangspunktet er at der skal være enighed imellem skole, forældre og PPR, 

men at det nye er, at distrikt skolerne også skal høres. 

 

 

Sag nr. 4  Brug af skærme i skolen – udkast til nyt princip 

Som fremlagt på sidste skolebestyrelsesmøde så har medarbejdere fra Kæret 

og Kølholm drøftet et oplæg til et princip for brug af skærme i skolen på 

Kærholm. Det har også været drøftet i MED udvalget. Vi fremsender derfor til 

skolebestyrelsen forslag til et princip. Skolebestyrelsen skal drøfte princip for 

brug af skærme i skolen.  

 

Princippet blev drøftet og rettelser tilføjet. 

Det blev aftalt, at på et kommende møde skal punkt 6 drøftes videre og måske 

beskrives på en anden måde. Ellers er princippet foreløbig godkendt. 

 

 

Sag nr. 5  Folkeskolens kvalitetsprogram  

I den nye ”Folkeskolens Kvalitetsprogram” er der et element om at skoler kan 

vælge at give karakterer fra 6. og 7. årgang. Kærholm ønsker ikke at benytte 

denne mulighed. Der ønskes en fælles beslutning med Skolebestyrelsen om 

ikke at benytte mulighed for at give karakterer tidligere.  

 

Skolebestyrelsen var enige i ikke at benytte muligheden for at indføre karakter 

fra 6. og 7. årgang.  

 

 

Sag nr. 6  Information fra møde med forvaltning og skolebestyrelses 

forpersoner 

Information fra dialogmøde afholdt den 17. februar 2025. På mødet blev 

kommissorium for samarbejdsmøderne vedtaget. Der blev drøftet emner til 

kommende dialogmøde imellem det politiske udvalg og skolebestyrelser.   

 

Anne-Marie orienterede kort fra mødet, hvor det lægges op til at 

skolebestyrelserne fremover får mere indflydelse på møderne. Hver skole får 

mere taletid og mulighed for at fortælle, hvad der rør sig på skolen.  

I samarbejdsmøderne er der blevet indskrevet, at hvis for personen ikke kan 

deltage i mødet, så er det muligt at deltage på Teams eller at næst for 
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personen deltager.   

Mødet med forvaltning og skolebestyrelsesforpersoner skal fremover bruges  

som forberedelse og input til dialogmøderne med politikkerne, således at  

skolerne er inddraget inden der lave en dagsorden.  

 

Sag nr. 7  Ønsker til muligt kursus via Skole og Forældre 

Drøfte hvad skolebestyrelsen gerne vil have af indhold på et kursus samt 

mulige datoer. Man kan læse om Skole og Forældres kurser på deres 

hjemmeside: https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/kurser-

skolebestyrelsen 

 

Det blev aftalt, at der via medlemskabet med Skole og Forældre, bookes et 2 

timers introduktion til nye skolebestyrelser til næste kommende 

skolebestyrelsesmøde, som er tirsdag den 6. maj 

 

Punkt 7a: 

Valg af næst for person. 

Kærholms skolebestyrelse har ikke valgt en næst for person i tilfælde af afbud 

fra for personen. 

 

Astrid Allin blev valgt. 

 

 

Sag nr. 8  Årshjul for skolebestyrelsen 

Drøftelse og input til bestyrelsens arbejde i året frem. 

 

Som på sidste møde snakkede vi videre om blandt andet forældrenes rolle i 

forhold til at byde nye forældre velkommen på Kærholm. Og hvordan får vi 

flere forældre til at være med i Skolebestyrelsen. 

 

 

Sag nr. 9  Henvendelser og evt.  

Ikke noget.  

 

   

Sag nr. 10  Datoer til skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2024-25: 

• Tirsdag den 3/9 (red. budget i høring den 30/8-16/9 2024). 

• Teamsmøde onsdag den 11/9 kl. 17.  

• Tirsdag den 05/11 kl. 17-19.30 

• Mandag den 20/01 kl. 17-18.30 Online møde: Mulighed for at høre om 

ny økonomitildelingsmodel der er i høring 

• Tirsdag den 21/01 kl. 17-19.30 

• Tirsdag den 04/03 kl. 17-19.30 

• Tirsdag den 06/05 kl. 17-19.30 

• Tirsdag den 17/06 kl. 17-19.30 

 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/kurser-skolebestyrelsen
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/kurser-skolebestyrelsen

